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Milí přátelé, 

zavolal jsem nedávno jedné starší farnici na vo-
zíčku, že mám chvilku času, že jí rád přinesu 
eucharistického Ježíše. První reakce byla pře-
kvapivá: Dnes ne, až tak za dva dny... až budu 
mít uklizeno. (Nakonec souhlasila a  prožili 
jsme moc pěkné setkání s naším Pánem.) Zno-
vu jsem si při té příležitosti uvědomil, že Zmrt-
výchvstalý se s  námi chce setkávat tam, kde 
jsme, a v tom, co prožíváme, ať máme uklizeno, 
anebo ne. Ne jednou, někdy, ale teď. Ne někde, 
ale tam, kde zrovna jsem. 
Vždyť nikdo nebyl svědkem jednoho z nejdůle-
žitějších momentů dějin spásy – Ježíšova zmrt-
výchvstání. Ježíš nesrazil na kolena Heroda, 
Piláta či velekněze a nedokázal jim svou moc 
– ani to tak zřejmě nechtěl. Podle evangelia 
se ale dává poznat těm, kterým nechybí dobrá 
vůle a ochota zdánlivě nepatrné víry. A dává se 
jim poznat v tom, co prožívají: uprostřed veče-
řadla zamčeného strachem a vědomím vlastní-
ho selhání (J 20,19nn); uprostřed obvyklé na-
máhavé práce, která se jeví marnou, a poté, co 
si nechali poradit po marném rybolovu nezná-
mým „amatérem“ (J 21,1nn); při snídani a při se-
tkání mezi čtyřma očima po všech nesplněných 
slibech a zapřeních (J 21,9nn); na cestě smutku 
pryč od Jeruzaléma (pryč od místa, kde podle 
Ježíšovy výzvy měli správně čekat); ve sdílení 
beznaděje z událostí posledních dní; v pozvání 

neznámého cizince do hostince; při obvyklém 
židovském lámání chleba (Lk 24,13nn); v  To-
mášových pochybnostech a  jeho nedůvěře (J 
20,26nn), v touze žen udělat pro mrtvého ales-
poň tu poslední službu lásky (Mt 28,1nn), v Ma-
riiných slzách, v bolestném hledání a v prostém 
„zahradníkově“ oslovení: „Marie!“ (J 20,11nn).
A  tak jsem si znovu prošel Velikonoce, kde 
jsem ho zahlédl. Nejdříve to byly snadno roz-
poznatelné okamžiky: když jsem byl svědkem, 
jak zejména při semináři Obnovy není online 
prostor pro Ducha Svatého překážkou, když 
jsem žehnal proudícímu zástupu na venkovní 
křížové cestě u  vozovny Kobylisy, když jsem 
přišel s  křížem při velkopátečních obřadech 
na farní zahradu a stovka lidí v chladu a zimě 
vkleče uctívala Ukřižovaného, když jsem mohl 
být u křtu těch, které jsem mohl téměř dva roky 
doprovázet, když se nám během pár dní roz-
rostla skupina začínajících katechumenů z  8 
na 13: Mohla by se přidat moje dcera? Mohla 
by přijít také má kamarádka? Slyšela jsem od 
své kamarádky… Pak se mi začala vynořovat 
setkání a modlitba s konkrétními lidmi v jejich 
těžkostech a starostech, kde se dala zakoušet 
Ježíšova moc i jeho milosrdenství. A nakonec se 
mi objevovaly okamžiky, kdy tam Pán byl, ale 
já ho tam v té chvíli neviděl. A bylo mi to líto…
Přeji sobě i nám všem schopnost vnímat Zmrt-
výchvstalého tak, jak on přichází, tady a teď. 

František

Telefonní číslo na kněze ve farnosti

Dovoláte se faráři nebo farnímu vikáři  
(lze volat i mimo hodiny pro veřejnost) 

Osobní schůzku s knězem je 
lepší domluvit předem telefonicky nebo 

emailem: farnost.kobylisy@sdb.cz

Farní kancelář
hodiny kněze pro veřejnost

pondělí 14.00–18.00 (Pavel Šimůnek) 
středa 9.00–12.00 (František Blaha) 
pátek 9.00–12.00 (Milan Mihulec)

K osobní schůzce přijďte
na salesiánskou recepci

(lze přijít i bez předchozí domluvy)

Pokud chcete o něčem hovořit s konkrétním knězem, domluvte se s ním osobně.

283 029 165

Aktuálně
Mimořádné opatření Ministerstva zdravot-
nictví ČR ze dne 23. dubna 2021 se výslov-
ně o  bohoslužbách nezmiňuje. Analogicky 
se bohoslužeb však může týkat č. 17 toho-
to mimořádného opatření, což znamená 
za podmínek, že každý účastník bude mít 
ochranný prostředek dýchacích cest (tj. 
respirátor nebo nanoroušku), budou do-
drženy ve vnitřních prostorech rozestupy 
2 metry – s  výjimkou členů domácnosti 
– a účastníci si před vstupem do vnitřního 
prostoru dezinfikují ruce, nebyla stanove-
na žádná další omezení. (Je tedy možné při 
liturgii mimo jiné zpívat.) Doporučení ČBK: 
Bylo by vhodné se také ještě v  následují-
cí týdnech zdržet používání svěcené vody 
a podávání rukou při pozdravení pokoje.
Protože se domníváme, že změny by měly 
být postupné, že je třeba i nadále určité opa-
trnosti (vždyť dosud i  někteří farníci stále 
s touto nemocí bojují), upravili jsme neděl-
ní provoz u  sv. Terezičky od 26. dubna 
takto:
 ▸  Bohoslužby v 7.30, 9.00, 10.30 a v 18.30 

jsou pro 120 věřících (takto by mohly být 
zachovány rozestupy). Během bohoslužby 
v 9.00 a 10.30 zůstává ozvučena farní za-
hrada. Je obnovena bohoslužba v Dolních 
Chabrech v 16.30 h.

 ▸  Ponechali jsme bohoslužby ve 12.00 
a  v  16.00 pro 75 lidí (zejména pro ty, 
kteří potřebují být chráněni a nestýkat se 
s větším množstvím lidí).

 ▸  Ponechali jsme možnost přijmout Eucha-
ristii i  mimo mši v  neděli 11.15 – 12.00 
a 17.45 – 18.00 hodin.

 ▸  Zůstal zachován rezervační systém, aby-
chom předešli nadměrné kumulaci osob.

 ▸  Toto je stav platný v době uzávěrky Koby-
lístku. O změnách budete informování na 
webu a v ohláškách.

František

Ve službě farnosti
Milí přátelé, pomalu se blíží konec prvního 
roku mé služby faráře kobyliské farnosti. 
Jsem za ni rád, děkuji za vás a jsem vděčný 
zvláště vám všem, kteří farnost aktivně bu-
dujete a spoluvytváříte. A kolik vás je! Díky 
všem, kteří jste se v poslední době zapojili 
do přípravy Velikonoc úklidem a výzdobou 
kostela, namalovali obrázky a křížovou ces-
tu, zajistili hraní na varhany či službu ako-
lytů při většině z 10 nedělních mší atd. atd. 
Chci napsat několik slov o oblastech, u kte-
rých společně s Tomášem Redlichem ve far-
nosti vnímáme, že zatím nejsou nebo nově 
nejsou organizačně dostatečně zajištěny:
 ▸  Péče o  nejslabší či chudé a  propojení 

s životem farnosti a jejím hospodařením. 
V  rámci jednotlivců či společenství se 
toho dělá hodně. Děkuji koordinátorkám 
vzájemné pomoci. Každou chvíli však ně-
kdo z farníků nabízí pomoc, ale ani v ob-
dobí koronaviru téměř nebyla poptávka. 
Občas někdo daruje nějakou částku na 
chudé a  potřebné, ale je obtížné takové 
lidi ve farnosti vyhledat. Přivítali bychom 
člověka, který by se této oblasti více vě-
noval a máme pro něj rezervované místo 
v ekonomické radě farnosti. 

 ▸  Evangelizace – vnímám hlad lidí po ně-
čem, co nikde jinde nenacházejí, hlad po 
Bohu. Jsem vděčný za Kurzy Alfa a  další 
aktivity, které vycházejí tomuto hledání 
naproti. Ale ke kolika lidem kolem nás se 
tato nabídka nedostane? A když už se člo-
věk odváží přiblížit třeba i k našemu kos-
telu, leckdy si ho nikdo nevšimne...

 ▸  Organizace nedělních agapé: Eva Kucha-
řová s  Anežkou Radinovou tuto službu 
táhly dlouhé roky, možná desetiletí. Jsem 
jim za jejich službu moc vděčný. Víc jak 
rok agapé téměř nebyla, oběma dobrým 
ženám přibylo věku a ubylo sil a rády by 
tuto koordinační službu předaly…
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 ▸  Obdobná situace nastává také pro setká-
vání seniorů.

 ▸  Organizace úklidu kostela: už jsem 
se zmiňoval v  lednovém Kobylístku, že 
službu každý týden táhne poměrně malá 
skupinka obětavých žen. Jak docílit, aby 
se připojili další, nebo jak tuto službu zor-
ganizovat, aby se do ní mohli zapojit i ti, 
kteří v pátek ráno nemohou?

 ▸  Dětský karneval: Henžlíkovi a  Jarošovi 
byli spolu s dalšími a s Martinem Hobzou 
protagonisty krásných karnevalů. Toužili 
službu předat už loni, ale kvůli koronavi-
ru se dětské plesy dvakrát neuskutečnily. 
Najdou se pokračovatelé?

 ▸  Podpora a vytváření společenství, zachy-
cování osamocených lidí… 

 ▸  Péče o faru ve Zdicích. Areál máme pro-
najatý od farnosti Žebrák do konce roku 
2023. Kvůli koronaviru zatím nebyl moc 
využíván. Objekt by si zasloužil správce, 
který by pravidelně sledoval, co je potře-
ba opravit, dát do pořádku. Atd.

 Píšu tyto řádky, abych se podělil o  to, nad 
čím přemýšlíme, co nám leží na srdci, abych 
poprosil o modlitbu a pozval k hledání odpo-
vědí na tyto výzvy. Díky za to.

František 

Rekonstrukce (nejen) 
farní kuchyňky

Milí přátelé, 1. února 2021 na prvním se-
tkání ekonomické rady farnosti s  novým 
farářem jsme se mimo jiné dohodli, že při-
stoupíme k  obnově či rekonstrukci farní 
kuchyňky (vedle farního sálu). Tato rekon-
strukce byla plánována již za Josefa Brtní-
ka, ale k realizaci bohužel nedošlo. Při de-
batách v rámci Salesiánského centra jsme 
došli k záměru, že by farní sál mohl být do 
budoucna od pondělí do pátku v poledních 

hodinách využíván jako jídelna, kde by se 
kromě salesiánů a  zaměstnanců mohla 
stravovat i Kokoška (Kobyliská komunitní 
škola, která má zatím pronajatu jednu klu-
bovnu zcela a jednu klubovnu na dopoled-
ní hodiny a ráda by se u nás i stravovala), 
případně i  další strávníci zvenku. Vaření 
obědů by samozřejmě probíhalo v  hlav-
ní kuchyni Salesiánského centra. Tento 
záměr by nijak nenarušil obvyklý provoz 
farního sálu v odpoledních a večerních ho-
dinách. 
Kromě obvyklých agapé by rekonstrukce 
mohla nabídnout kvalitnější prostředí pro 
pořádání oslav křtin, svateb, smutečních 
hostin apod. Po souhlasu ekonomické rady 
1. března a po online připomínkování pas-
torační radou farnosti jsou v  současnosti 
předkládány návrhy architekta Ladislava 
Svobody ve spolupráci s gastroprojektant-
kou Evou Dobíškovou. Věříme, že se v do-
hledné době podaří připravit i vizualizace, 
jak by kuchyňka a farní sál mohly vypadat. 
Chceme vás tímto informovat o  přípravě 
rekonstrukce a zároveň vás požádat o pří-
spěvek na účelovou sbírku, která se bude 
konat v  neděli 6. června, případně přímo 
na účet farnosti 205391359/0800 s varia-
bilním symbolem 2021. 
 

František Blaha 
a ekonomická rada farnosti

Projekt Salesiánského centra
Vážení farníci, v březnovém čísle Kobylístku 
jsem vás prosil o pomoc s dalším krokem pří-
pravy projektu Salesiánského centra. Na po-
ložené otázky dorazilo 74 odpovědí. Některé 
byly vyplněny za jednotlivce, jiné za rodiny 
či společenství. Děkuji za energii a čas všem 
vám, kteří jste dotazník vyplňovali. Odpovědi 
teď zpracovávají pracovní skupiny: salesiáni, 
pastorační rada farnosti, tým vedoucích stře-
diska mládeže, skupiny farníků. Poslední fází 
na přípravě projektu bude formulování dlou-
hodobých cílů. Tím bychom si chtěli vytyčit 
jakési milníky, které nám mají pomoci v orien-
taci při další cestě. Cíl je jasný: spasený člověk. 
Tedy člověk, který žije v přátelství s Bohem, je 
vzdělaný, zodpovědný... tedy je opravdu šťast-
ný. Plánování nám má být pomocí k tomu po-
psat si, jak k tomuto cíli postupovat.
Prosím všechny o  modlitbu nejen za tento 
proces, ale hlavně za všechny věřící i nevěřící, 
kteří do našeho centra přicházejí.

Václav Jiráček

Výuka náboženství 
Od 3. května se obnovuje výuka náboženství 
v  prostorách Salesiánského centra pro ty, 
kdo mají zájem se jí účastnit. Zachovávat se 
budou základní opatření. Jednotliví vedoucí 
skupinek se ozvou rodičům s podrobnějšími 
informacemi. Školní výuka náboženství se 
neotvírá. Pro děti ze škol plánujeme alter-
nativu s níž rodiče i děti seznámíme.
V době koronaviru a omezení výuky jsme za-
čali pracovat na nové koncepci farní i školní 
výuky náboženství v naší farnosti. V souvis-
losti s  tím jsme pro děti a  rodiče připravili 
dotazník. Děkujeme všem, kdo nám jeho vy-
plněním poskytnou důležité informace pro 
další práci. Za tým katechetek a katechetů, 

Tomáš Redlich

Aktivita na dětských mších 
v květnu 

V UČENÍ U SVATÉHO JOSEFA
V rámci naší aktivity se budeme setkávat 
s postavou svatého Josefa, manžela Panny 
Marie, pěstouna Ježíše. Společně se podí-
váme, v čem nám může být inspirací v ka-
ždodenních životních situacích. Jako učni 
u  svého mistra se budeme i  my učit u  sv. 
Josefa, mistra tesařského řemesla, jeho 
přístupu k lidem, k práci a k životu a také 
jeho oddanosti Bohu. Milé děti, pojďte 
s námi v květnu stavět společný dům. 

Dětský tým
 

Oratoř čte! 
V  Oratoři máme rádi příběhy. Ale jak se 
tak známe, ne vždy je čas a chuť číst knihu 
za knihou. A  přece se dozvědět o  novém 
příběhu může být moc obohacující. Máte 
to taky tak? 
Oratoř se rozhodla pro Vás načíst výběr 
knih. Zabaví se děti i dospělí. Nenechte si 
proto utéct dobrodružné příhody i  pořád-
né lumpárny malého Mikuláše a  jeho ka-
marádů, jak je sepsali francouzští autoři 
René Goscinny a  Jean-Jacque Sempé. Jsou 
sice mnohem starší než kdokoliv z Orato-
ře – vznikaly v padesátých letech 20. sto-
letí, přesto svým humorem rozhodně ne-
smrtelné. 
Taktéž Vám nabízíme ponořit se s námi do 
magických příběhů od světoznámé autor-
ky J. K. Rowlingové – Bajky barda Beedle-
ho. Slyšeli jste o tom, že tyto příběhy jsou 
známé mezi čarodějskými dětmi tak jako 
Šípková Růženka nebo Popelka mezi těmi 
mudlovskými? 
Tohle všechno naleznete již od čtvrtku 
15. dubna 2021 na stránce střediska nebo 
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na střediskovém youtube kanálu. Příběhy 
budou postupně přibývat každé pondělí 
a čtvrtek, a to až do konce dubna 2021. 
Pokud Vás zaujme naše tvorba a  chtě-
li byste od nás slyšet více, velmi oceníme 
Vaši zpětnou vazbu na orator@stredisko-
kobyslisy.cz. 
A tedy, pojďte se s námi zatoulat do příběhů.

Magdalena Mezovská 
https://strediskokobylisy.cz/aktuality/orator-cte

Večery chval: zase začínáme
Zveme všechny, kdo touží chválit Pána písní 
a  společnou modlitbou, k  prvnímu večeru 
chval po vynucené protiepidemické přestáv-
ce. Sejdeme se v pondělí 10. května po ve-
černí mši v prostoru hlavní lodi kostela. Bu-
deme zpívat, číst z Písma, společně chválit, 
děkovat a prosit. Přítomen bude P. František 
Blaha, a tak můžete přistoupit i ke svátosti 
smíření. Využít bude možné i  přímluvnou 
modlitbu, a  to s  přímluvcem z  řad laiků 
v prostoru u svatostánku.
Každé chvály se zamýšlíme nad úryvkem 
z  Písma. Tentokrát to bude Izajáš 55,12: 
„S radostí vyjdete a budete vedeni v pokoji."
Přijďte s námi posilnit svá srdce!

Za kapelu Kairos
Markéta Růžičková

Novéna k Duchu Svatému a vigilie
Zveme k  společnému prožití novény k  Du-
chu Svatému. Bude probíhat od pátku 14. 
května v kostele po večerní mši svaté a po-
trvá 20 minut. Osmidenní přípravou nás 
každý den provedou zástupci jednotlivých 
skupinek semináře Obnovy v  Duchu Sva-
tém. Novéna je inspirována texty Komunity 
Blahoslavenství, které budou ke stažení na 

webu pro ty, kteří nemohou přijít do koste-
la. Poslední den v  sobotu 22. května bude 
zakončen svatodušní vigilií, kterou nás pro-
vede skupina KAIROS.

František

Den Salesiánského centra
Je naplánován na 22. května. Tak si prosím 
tento den poznačte do osobních a rodinných 
kalendářů. Pokud to epidemiologická situa-
ce dovolí, bude to příležitost k setkání, kte-
ré nám v posledních měsících tolik chybělo. 
Podrobnější informace budou v ohláškách. 

František

Půjčování knih přes web
Připomínáme milovníkům literatury, že si 
mohou půjčovat knihy z farní knihovny přes 
internet. Vybírat se dá z několika tisíc titulů 
a desítek žánrů z knih novějších i starších. 
Na své si přijdou děti, mládež i dospělí. Po 
skončení koronavirových opatření bude 
možné si půjčovat knihy i osobně. Informace 
na kontaktech níže. 

knihovnaterezicka@seznam.cz
https://terezicka.cz/knihovna/

tel.: 724 803 594

Náš nejlepší ples
Milí farníci, přátelé a příznivci!
Startujeme hlasování ve fotosoutěži "Náš 
nejlepší ples" o VIP vstupenky na ples 2022.
Na adrese zkusebna-kobylisy.cz/hlasovani se 
můžete zapojit do hodnocení zaslaných foto-
grafií a vybrat tři, které se vám líbí nejvíc.
Vyhlášení výsledků zveřejníme v  příštím 
čísle Kobylístku.

Za plesový tým Vašek Tůma

Laudato si’ 
Ve dnech 16. – 24. května slaví celosvětová 
církev Týden Laudato si‘, jímž si připomíná 
6. výročí vydání encykliky Laudato si‘ o péči 
o náš společný domov. Pro letošní LS týden 
je vydána tato společná modlitba:
Milující Bože,
Stvořiteli nebe a Země a všeho, co je v nich.
Stvořil jsi nás k svému obrazu
a učinil jsi nás správci celého svého stvoření.
 
Požehnal jsi nás sluncem, vodou a  dobrem 
oplývající zemí, aby všichni nacházeli obživu.
 
Otevři naše mysli a dotkni se našich srdcí,
abychom dovedli být pozorní k tvému daru 
stvoření.
Pomoz nám uvědomovat si, že náš společný 
domov nepatří jen nám, ale všem tvým tvorům
a všem budoucím generacím,
a že je naší odpovědností jej pro ně uchovat.
 
Kéž pomůžeme každému člověku zajistit si 
obživu a zdroje, které potřebuje.
Buď blízko těm, kdo v  těchto těžkých do-
bách strádají,

zejména nejchudším a těm, jimž nejvíc hrozí,
že zůstanou opomenuti.
 
Proměň naše obavy a pocit osamění
v naději a bratrství, abychom zakusili
skutečné obrácení srdce.
 
Pomáhej nám projevovat tvůrčí solidaritu 
při napravování
následků globální pandemie.
Dej nám odvahu obejmout změny, jež jsou 
potřebné
při úsilí o společné dobro.
 
Kéž dnes více než kdy předtím pocítíme, že 
jsme všichni
spojeni a na sobě navzájem závislí.
Dej nám schopnost slyšet nářek Země a ná-
řek chudých
a odpovídat na něj.
 
Kéž se přítomná utrpení stanou porodními 
bolestmi
bratrštějšího a udržitelnějšího světa.
 
Prosíme o to skrze Krista našeho Pána.
Amen.
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Úterky u Terky
budou v úterý 4. 5. vysílat živě od 19:30 na 
svém Facebooku na téma sebepoznání. Hos-
tem bude psycholožka Monika Kašparová. 
V úterý 18. 5. po mši svaté bude modlitební 
Úterek. Bližší info najdete na našich sociál-
ních sítích.

Daniel Blažek

Adopce na dálku
Naše farnost podporuje v současnosti tři in-
dické děti prostřednictvím programu Adop-
ce na dálku Arcidiecézní charity Praha.
Dívka Kolli Vijaya Madhavi v  loňském roce 
úspěšně ukončila školu a  další studium již 
bude moci financovat její rodina.
Opět nastal čas, kdy je třeba uhradit část-
ku 14 700 Kč, která pokryje školné pro tři 
podporované děti na rok 2021/22. Přispět na 
tento účel bude možné do kasičky v kostele 
v neděli 9. května.

P. František Blaha, Iveta a Jakub Fejkovi
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Seminář obnovy 
Od 17. ledna do 18. dubna probíhal v  naší 
farnosti seminář Obnovy v  Duchu Svatém, 
který se naposledy uskutečnil před sed-
mi lety ještě za Josefa Brtníka. Organizace 
se ujali Marek a  Jana Poláškovi, Veronika 
a Petr Novákovi, Katka Kulawiecová a Mar-
kéta Růžičková. Na podzim jsme dlouho zva-
žovali, zda do semináře jít, když nebylo jisté, 
že by nemohla všechna setkání proběhnout 
naživo. Nakonec jsme se rozhodli, že ne-
budeme Duchu Svatému stavět překážky 
a že věříme, že může působit i přes omeze-
ná setkávání, a dokonce v online prostoru. 
Byli jsme překvapeni, že se tímto způsobem 
může uskutečnit přímluvná modlitba, mod-
litba za vylití Ducha i  závěrečné rozeslání. 
Byla to nová zkušenost i  pro přímluvce 
z celé republiky, kteří se do modlitby mohli 
zapojit. Do semináře se přihlásilo téměř 60 
lidí a i podle jejich reakcí to pro mnohé bylo 
velké obdarování. 
Chtěl bych na tomto místě poděkovat již 
zmíněným hlavním organizátorům, dalším 
vedoucím skupinek (Lídě a  Hayatovi Oka-
murovým, Marušce a  Cyrilovi Muchovým, 
Kristině Vavruškové, Katce Cveklové a  To-
máši Redlichovi), všem přednášejícím a vy-
dávajícím svědectví, a také skupině Kairos, 
ať už nás doprovázela z farní knihovny nebo 
z domácností jednotlivých členů. 
Věřím, že seminář přinese ovoce jak v živo-
tech účastníků, tak v životě naší farnosti.

František 

Dovoluji si připojit několik odpovědí 
účastníků na otázku: Něco konkrétní-
ho, co si odnášíš ze semináře:

 ▸ Bůh je láska a milosrdenství. Duch Sva-
tý na mě byl vylit, to je fakt. S  tím mohu 

počítat. Dostala jsem sílu postarat se o sta-
rou maminku a  narovnat některé vztahy. 
V modlitbě jsem zažila "Ano" jakožto přita-
kání mé existenci, je dobře, že jsem tady. 
S  pomocí Ducha Svatého chci pečovat 
o  své propojení s  kmenem. Prožívám veli-
kou vděčnost za vše, co jsem mohla dostat 
a prožít.

 ▸ Vědomí, že je potřeba nechat Boha ve 
svém životě působit a  nesnažit se vše 
zvládnout sám.
 
 ▸ Vděčnost za to, že pro Ducha svatého 

není překážka ani online prostor, vděčnost 
za společenství a sdílení, vděčnost za tým, 
který vše připravoval a doprovázel nás celý 
ten čas, smutek z toho, že to končí, touha 
pokračovat v  životě s  Bohem i  přes pře-
kážky, touha, aby Duch svatý mě vedl a já 
tak byla uschopněna naplňovat život tím, 
k čemu mě Bůh zve... Vděčnost za modlitbu 
vylití Ducha svatého a skrze ni mimo jiné 
i ujištění, že Bůh mě zná.

 ▸ Utkvěl mi obraz z jednoho osobního roz-
jímání nad Slovem. Modlitba a čas s Bohem 
funguje stejně jako korekce zraku. Vlast-
níma očima vidím svět i  druhé na zákla-
dě vlastní zkušenosti a  hodnot. Zahrnuji 
v něm vlastní předsudky a osobní zranění. 
Čím blíž a čím víc upřímně dokážu žít s Bo-
hem, tím víc jsem schopná na druhé nahlí-
žet Boží optikou. Ta je čistá a perfektně se-
řízená. Ostří na to krásné, co se v každém 
skrývá. Přes Boží brýle nevidím ostatní jako 
konkurenci nebo nepřátele. Vidím člověka 
stvořeného z Boží lásky, utkaného s největ-
ší možnou péčí. Tohle je obraz, který bych 
si chtěla nést svým životem a sdílet ho dál. 

 ▸ Chtěla bych se vracet ke čtení Písma, pro-
hlubovat se ve vztahu s Bohem a předávat 
tuto zkušenost lidem okolo sebe.

 ▸ Možná znovu uvědomění si naplno toho, 
že vždy a  v  každé etapě lidského života je 
Bůh ve svém slově i  jednání Ten, kdo je 
osobní, milující, darující se, Ten, kdo povo-
lává, nabízí, posílá, vybízí ke službě lásky 
– bez něj to nejde, život by ztratil jakýko-
liv smysl i cíl! Má odpověď je v každodenní 
prosbě o to, aby On byl se mnou v mé lidské 
křehkosti, ve všem, co mluvím, konám, aby 
On se stával opakovaně mým Dárcem poko-
je, aby se On promítal do každého vztahu 
lásky k druhému, abych nebránila Jeho pů-
sobení a s důvěrou přijímala i to, čemu tře-
ba hned nerozumím. To, že Ježíš je mou Ces-
tou, Pravdou, kterou nepřestávám v té Jeho 
škole lásky hledat, a  Vzkříšeným Životem, 
dává radostnou naději, růst v  důvěře, úža-
su i vděčnosti. A to, že mě (a stejně i ostatní 
a každého) přijímá s otevřenou odpouštějící 
náručí takovou, jaká jsem, bez podmínek, 
i  s  tím, co nedotáhnu, co zkazím hříchem, 
kde selžu, a dokonce to ještě dokáže promě-
nit a použít pro další své působení a dobro, 
to mě nikdy nepřestane naplňovat díkem! 
Ježíšova otázka: "Miluješ mě?" stejně tak 
jako výzva a nabídka: "Zůstaňte v mé lásce" 
je inspirací pro každý den, žitý v Jeho milu-
jící a věrné blízkosti. Kéž bych vždycky byla 
na tu Jeho blízkost citlivá! 

 ▸ Denní tichá chvíle – že to jde, i  když je 
člověk v plném pracovním zápřahu a že je 
to velmi důležité – něco jako pramen. Dále 
silněji prožité společenství Církve – ta ho-
rizontála, do které se člověku někdy úplně 
nechce (nebo chce jen podle svého výbě-
ru), ale je to skutečně ta zeď, která nás drží 
pokopě.

 ▸ Nenechám tě osiřelého, ale přijdu za te-
bou. Ježíš mě pozval, když jsem se ozval…

 ▸ Zachovat si do života pravidelnou ranní 
chvíli rozjímání nad Božím slovem. Vědo-

mí toho, že přímluvná modlitba je pro nás 
křesťany důležitou součástí k  prožívání 
vztahu s Bohem i vztahů mezi námi samot-
nými. Počítat s ní a více ji praktikovat v ži-
votě osobním, rodinném i farním. Modlit se 
s druhými za vylévání darů Ducha Svatého 
na nás.

Poděkování Blanky za seminář
Děkuji všem organizátorům, kteří pomohli 
malým zázrakem = uspořádáním Obnovy 
v  téhle pro všechny náročné době, k  vel-
kému zázraku – seslání Ducha svatého na 
jeho účastníky. A co bylo pro mě největším 
přínosem tohoto online setkávání? Kro-
mě prožitých chvil štěstí s  milými lidmi 
nově utvořeného společenství, vyslechnu-
tí spousty moudrých slov zajímavých lidí 
jsem prožila zázrak – setkání s Bohem – Du-
chem svatým, přímo tam, kde žiji, v  mém 
pokoji! Byla jsem zvyklá na setkávání 
v kostele nebo v lese. Ale díky online mod-
litbě jsem zakusila Boží přítomnost tam, 
kde jsem každý den, a tak pochopila, že je 
mi opravdu stále nablízku. Přesně tak, jak 
jsme pak i společně zpívali v písni Můj Bůh 
je můj štít. DĚKUJI! 

Blanka
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Zápis do MŠ Na Přesypu
na školní rok 2021/2022 se uskuteční od 2. 
do 16. května a  bude probíhat bez přítom-
nosti dětí a zákonných zástupců ve škole.
Naše mateřská školka je čtyřtřídní, jednu 
třídu máme s křesťanským zaměřením.
Veškeré potřebné informace a formuláře na-
jdete na: www.msnapresypu.cz
Těšíme se na Vás a na Vaše děti

Eva Vodrážková, ředitelka MŠ 
Na Přesypu 4/441, Praha 8-Troja

Zápis do CMŠ Laura v Karlíně
Jsme pražská církevní mateřská škola se 
sídlem v Praze-Karlíně a naším zřizovatelem 
je Provincie Kongregace Dcer Panny Marie 
Pomocnice. Školka vzdělává děti v duchu sa-
lesiánské spirituality. 
Zápisy na školní rok 2021/2022 se uskuteč-
ní 3. – 5. května v budově školy na Vítkově 
ulici. 
Všechny doklady a další podrobnosti o zápi-
sech naleznete na www.cmslaura.cz/zapisy
Trvalé bydliště dítěte ani církevní přísluš-
nost pro umístění v mateřské škole nehraje 
žádnou roli.

Církevní mateřská škola Laura
Vítkova 12, Praha 8, 186 00

Tel.: 221 722 820
www.cmslaura.cz

Svaté obrázky
Pokud vlastníte tištěné “svaté” obrázky 
s náboženskou tématikou před 2. světovou 
válkou, nevyhazujte je, ale můžete je nabíd-
nout P. Stanislawu Górovi, faráři v  Čakovi-
cích (stanislaw.gora@knez.cz).

Centrum pro rodinu 
arcibiskupství pražského 

8. 6. – 27. 7. 
Příprava na život v manželství
výjimečně jsme se pro velký zájem snou-
benců rozhodli uspořádat ještě letní kurz 
distanční formou

Zvláštní Rok rodiny (19. 3. – 26. 6. 2022) 
vyhlášený papežem Františkem se rozbíhá
aktuální informace a nabídku akcí pořáda-
ných v  ČR najdete na https://www.rodiny.
cz/slavime-rok-rodiny/

Letní kurzy manželských setkání
se konají na více místech ČR v různých ter-
mínech, letos nově také v Blatné od 17. do 
24. 7. 2021, konkrétní informace k  tomuto 
kurzu najdete na https://www.manzelska-
setkani.cz/

Pro povzbuzení a  inspiraci zveme na 
www.manzelstvi.cz
Štěstí najdeme tam, kde právě jsme 
Láska je jedna z podob zranitelnosti 
Dívejte se jinam 
Desatero pro rodiče dospívajícího dítěte 

Pokojný čas přejí

Jana Šilhavá a Klára Kudrnová
Pastorační středisko – Centrum pro rodinu

220 181 777, cpr@apha.cz

Dubova Colonorum
Letní tábor pro mladé od 18 let, 
2.–13. 8. 2021
Chtěli bychom Tě pozvat na letní akci na 
Oravu, na Slovensko. Skupina mladých lidí 
tu léta dobrovolnicky pracuje na záchraně 

zříceniny středověkého kostelíka. Upro-
střed krásné přírody, na horách, bez mobilů 
a počítačů, v duchu františkánské spiritua-
lity. Chceš-li vykonat něco dobrého a  smy-
sluplného, pozvednout se duchovně a zažít 
dobrodružství, neváhej! Věk účastníků je 
nejběžněji v rozmezí 18 až 35 let. Účastnický 
poplatek je 12 Euro. Strava je zajištěna. Před 
obědem se pracuje na kostelíku. Odpoledne 
je pak odpočinek, hry, duchovní program, 
táborák…
Kostelík byl v roce 2019 vyhlášen za národní 
kulturní památku Slovenska.

www.dubovacolonorum.sk, 
tabor@dubovacolonorum.sk, 

Erik +421 905 011 031

Konference - Umění podnikat

Zveme vás na třetí konferenci KOMPASu, 
která se zaměří na tři klíčové dovednosti 

podnikatele. Koná se v sobotu 29. května on-
-line. Vysílat budeme z olomoucké katedrály 
sv. Václava. Které dovednosti jsme vybrali? 
Řeč bude o  umění spojit efektivní byznys 
s  poctivou vírou, dále o  umění delegovat 
úkoly a budovat tým a nakonec o umění při-
jímat a dávat. 
Jste přetížení a  cítíte na sobě známky vy-
čerpání? Řešíte v  podnikání problémy, se 
kterými jste se ještě nikdy nesetkali a  těž-
ko hledáte východisko? Tak právě vám jsou 
určené naše workshopy s  psychoterapeut-
kou Denisou Zlevskou a  lídrem Martinem 
Gebauerem. Denisa vám pomůže odhalit 
způsoby, jak si vybudovat psychickou odol-
nost. Martin vám zase ukáže, co potřebujete 
udělat, aby vás krize zastihla připravené. Za 
tým KOMPASu

Marek Chvátal
info@krestanskypodnikatel.cz

732 194 790
https://www.krestanskypodnika-

tel.cz/index.php/konference
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Svědectví nově pokřtěných
 
Tomáš (21 let)
Pocházím z nevěřící rodiny, kde jsme víru 
nikdy moc neřešili. Řekl bych, že jsem k ní 
měl neutrální vztah, nevadilo mi se o ní ba-
vit s ostatními lidmi a vždy jsem respekto-
val vyznání každého věřícího. K víře jsem 
se dostal díky své přítelkyni a  její rodině, 
kteří jsou aktivními věřícími. Pamatuji si 
na den, kdy jsem byl poprvé ve svém životě 
na mši v kostele v Kobylisích spolu s nimi, 
jelikož tento den byl pro mě důležitým 
životním mezníkem. Tam mě víra velmi 
oslovila a  já o ní chtěl vědět více. Později 
jsem se přihlásil na přípravu na křest, již 
jsem absolvoval a  ukončil v  podobě křtu, 
který byl pro mě jedním z  nejsilnějších 
a  nejhezčích okamžiků v  mém životě. Po-
chopil jsem, že rozvoj mého vztahu k víře 
a k Bohu tím není u konce, ale že se s vel-
kou pravděpodobností bude vyvíjet až do 
konce mého života. Od té doby, co jsem 
poznal pravou víru, hledím na svět z  jiné-
ho úhlu pohledu. Stal jsem se daleko po-
zitivnějším a šťastnějším člověkem a za to 
vděčím své přítelkyni a její rodině.

Sabina (28 let)
Už jako malá jsem vzhlížela k  nebesům 
a  ke slunci a  představovala jsem si, že je 
nějaký Bůh. Žila jsem v chudé rodině, kte-
rá neměla pevné vztahy mezi sebou. Rodi-
če se neustále hádali, táta lhal, podváděl 
a nechtěl dávat peníze na děti ani domác-
nost. Máma hodně brečela, často křičela, 
nezvládala své emoce a  citově své děti 
často vydírala. Tím, že jsem lásku doma 
odmala moc neviděla, začala jsem ji hledat 
jinde. Jak roky plynuly, měla jsem několik 
milostných a partnerských vztahů. Ale po 
několika letech jsem nenašla a nepoznala 
lásku ani tak. Ba naopak v mých partner-

ských vztazích jen další zklamání, lítost 
a  bolest. To jsem si z  dětství s  sebou stá-
le nesla životem. Začala jsem pracovat na 
sobě a hledat sama sebe. Zajímala jsem se 
o reiki, meditace, energii kolem nás, četla 
různé rozvojové, duševní a motivační kni-
hy. Ale ani to mne v  životě nezachránilo, 
jen o něco mentálně posunulo v životě dál. 
Časem jsem poznala člověka, který byl vě-
řící. Proti jeho víře jsem nic neměla, ale ne-
věřila jsem tomu. Po nějaká době jsem se 
stala svědkem událostí, na které nezapo-
menu. Například jsem byla svědkem toho, 
jak se svatý člověk modlil nad člověkem 
s  nečistým duchem a  jak silná modlitba 
lidí uzdravila člověka. Bůh pomáhá lidem 
a  pomohl i  mně. Jeho milost, laskavost, 
milosrdenství a  láska je nádherná. Díky 
Bohu jsem lepším člověkem. Poznala jsem 
vskutku jeho milost, laskavost a  blízkost. 
Jsem velice vděčná za to, že se mi dal po-
znat a  vede si mne svou cestou. Často se 
modlím za to, aby se dal poznat více lidem 
a  dal milost těm, kteří ho potřebují. Díky 
němu si vážím svého života a konečně vím, 
co je to láska.

Jakub (38 let)
O křtu jsem přemýšlel dlouho a  jsem rád, 
že jsem se k  němu odhodlal. Nechci ale 
psát o  své osobní cestě, spíše sdílet svoji 
vděčnost za přípravu ke křtu. Znovu a zno-
vu jsem si během toho roku a  půl uvědo-
moval, o  jak fascinující věc jde. Málokde 
mimo rodinu člověk zažije, že by se mu tak 
dlouho někdo tak intenzivně věnoval, a to 
zcela nezištně. Skoro nikde nezažije, že by 
s do té doby neznámými lidmi probíral tak 
důvěrné, niterné věci. A  málokdy a  málo-
kde má prostor přemýšlet o své víře, zjiš-
ťovat, jak to vidí ostatní, spoustu věcí se 
přitom naučit a prohlubovat svůj duchovní 
svět. Za to vše chci poděkovat Františkovi, 
který nás vedl, přátelům katechumenům 

a  také celé církvi. Zmínil jsem v předcho-
zích větách schválně sousloví „zcela ne-
zištně". Ani jednou jsem totiž necítil, že 
bych byl za všechnu tu péči nějak dlužný, 
vždy jsem se cítil spíš jako obdarovaný. 
V tom je příprava na křest, jak jsem ji zažil, 
nesmírně svobodná. Díky moc za to.

Anička (25 let, o  vigilii byla biřmována 
a poprvé přijala Eucharistii)
Byla jsem pokřtěná jako dítě. Moje rodina 
ale nevyznává Boha, nikdo mě tedy k víře 
nevedl. Když jsem se v pozdějším věku do-
zvěděla, že jsem pokřtěná a  chtěla o  tom 
vědět více, neměl mi to kdo vysvětlit. K víře 
mě přivedli až v dospělosti můj přítel s jeho 
rodinou, kteří jsou v  tomto směru velmi 
aktivní. Zprvu mě to tolik nezajímalo, ale 

časem se mi informace v hlavě začaly více 
ukládat a já měla čím dál častější myšlen-
ky o Bohu, především ale spoustu otázek. 
Začala jsem s  přítelem chodit pravidelně 
do kostela a po nějaké době jsem se začala 
sama modlit. Po pár letech jsem si řekla, že 
se chci dozvědět ještě víc, protože otázky 
jsou čím dál častější a hlavně nerozumím, 
ani jak víru u sebe cítím – věřím, nebo ne-
věřím? Začala jsem tedy chodit do přípravy 
k Františkovi. Několikrát jsem měla v sobě 
pochybnosti, ale díky trpělivému výkladu 
a  přístupu Františka a  také otevřenosti 
celé skupiny jsem přistoupila k biřmování.
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Šlo nám o jednoduchost 
a funkčnost

Velkými stavebními úpravami proměnil salesiánský dům v Kobylisích. 
I když slavnostní otevření po přestavbě muselo být kvůli pandemii 
posunuto o pár měsíců později, lidé změny přivítali. Architekt, 
který v naší farnosti působí jako akolyta. Ladislav Svoboda.

Salesiánský dům v  Kobylisích prošel 
velkou přestavbou. Jak dlouho to celé 
trvalo – od vzniku projektu až po schvá-
lení stavby?
O  první studii mě požádal ještě Jožka Brt-
ník možná v roce 2014. Přesně to ale nevím. 
Jeho přáním bylo, aby byl kostel pod jedním 
dohledem a aby byl vstup do všech prostor 
bezbariérový, všechny prostory aby byly 
vzájemně propojené. Téměř rok byl pak zá-
měr posuzován vnitřní komisí farníků a sa-
lesiánů. V  roce 2017 byl projekt dokončen 
a  následně bylo vydáno stavební povolení. 
Stavba byla zahájena v červnu 2019. Dá se 
tedy říci, že od prvotní myšlenky k otevření 
recepce to trvalo asi 6 let.

Dům je po přestavbě v  provozu už ně-
kolik měsíců. Jak se stavební úpravy 
osvědčily? 
K tomu by se asi měli vyjádřit hlavně obyva-
telé a pak návštěvníci Salesiánského centra. 
Já osobně jsem zaznamenal především klad-
né reakce.

Když se dům v  Kobylisích za první re-
publiky stavěl, původní plány se nako-
nec neuskutečnily a  musely se redu-

kovat. Dalo se nějakým způsobem na 
prvorepublikové projekty navázat nebo 
něco z nich využít?
Původní dokumentaci jsme měli k dispozici. 
Areál ale změnil za dobu své existence ně-
kolikrát uživatele, a proto došlo k řadě sta-
vebních úprav a změn. Při návrhu projektu 
byly důležité především dnešní požadavky 
a naše osobní zkušenosti s provozem. Něco 
málo se ale dalo použít.
 
Jak se vlastně salesiánský dům od své-
ho vzniku proměnil co do účelu i  ote-
vřenosti pro veřejnost?
Salesiánský areál v letech, kdy salesiáni byli 
uživateli, asi nikdy nebyl uzavřen a vždycky 
byl otevřený pro veřejnost. V  posledních le-
tech je však snaha a cíl o  ještě větší otevře-
nost pro děti, mládež, mladé rodiny a pro lidi 
všech věkových skupin. A tomuto cíli přestav-
ba vstupních prostor a recepce snad prospěla.

Překvapilo tě něco během přestavby? 
Našel se třeba nějaký odkaz budoucím 
generacím?
O žádném překvapení nevím. Nejedná se asi 
zas tak o historickou budovu. Třeba se ale 
v budoucnu ještě něco najde. Láďa s nejmladší vnučkou Sárou. 
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Do Bulharska a ještě dál
Kvůli pandemii je organizace přípravných 
kurzů pro dobrovolníky a  jejich vysílání 
složitější. Protože víme, že v Evropě, a pře-
devším v  Bulharsku, je o  dobrovolníky 
dobře postaráno, rozhodli jsme se letos 
v červnu vysílat dobrovolníky pouze do ev-
ropských zemí. Do mimoevropských desti-
nací budeme vysílat až po letních prázdni-
nách, kdy věříme, že se situace uklidní. Při 
osobních setkáních bude více prostoru na 
důkladnou „dobrovolnickou“ přípravu, již 
pobyt mimo starý kontinent bezpochyby 
vyžaduje.

Tajuplná zkratka SMD
SMD není zkratka pro Slet mladých dob-
rovolníků, Sjezd mládeže a  dětí či Světo-
vý mírový den atp., ale značí Salesiánský 
misijní den, což je jeden den v  roce, kdy 
si salesiánská rodina připomíná a  slaví 
svoje působení v misiích. Příprava na něj 
probíhá již od začátku roku, kdy salesi-
ánské ústředí vyhlásí téma roku a  vydá 
materiály, které mají sloužit k přípravě na 
tento slavnostní den. Rádi bychom, aby se 
informace o tomto dni co nejvíce rozšířila, 
a  proto spouštíme novou aktivitu zamě-
řenou na misijní animaci. Všechny infor-
mace o  SMD i  možných aktivitách, které 
se k  němu váží, naleznete na stránkách 
Sadby.

www.sadba.org/salesiansky-misijni-den

Sledujte 
Medový rok 

– čtvrtá etapa života českého rodáka, sale-
siána a misionáře otce Jana Meda zobrazuje 
jeho noviciátní léta a odjezd do Indie.
www.sadba.org/projekt/jan-med/

Dnes jím jako
Naše oblíbená edukativní kampaň pro školy 
Dnes jím jako jede již přes rok v covidovém 
režimu. Na stránkách projektu naleznete 
nově – kromě mnoha zajímavých informa-
cí o přírodě, historii, obyvatelích Ekvádoru 
atp. – také zábavně-kreativní koutek HRAJ 
SI S  NÁMI, kde si můžete postavit barev-
né městečko, vyzkoušet uvařit empanadas 
nebo podle návodu vyrobit dárek ke dni ma-
tek a ke dni otců.
www.dnesjimjako.cz > hraj si s námi

Krásné jarní dny přeje SADBA

Sledujte články a dopisy našich dobro-
volníků na www.adopcenablizko.cz

www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz

Ing. arch. Ladislav Svoboda (1958) absolvoval Fakultu architektury ČVUT v Praze. V roce 
1992 založil s několika přáteli vlastní projekční a stavební firmu. Po zrušení firmy působí 
v posledních pěti letech jako OSVČ. Během své projekční praxe se podílel na řadě projektů 
bytové výstavby, administrativních i průmyslových budov a návrhů interiérů. V posledních 
letech vypracoval pro salesiány v Kobylisích několik úspěšných realizací. Ve farnosti v Koby-
lisích několik let vykonává službu akolyty. S manželkou Hanou, učitelkou na základní škole 
sv. Voršily v Praze, má dvě dcery, Kateřinu a Kláru, a syna Jana. Mají také tři vnučky: Lauru, 
Belu a Sáru.

Jakých detailů v přestavěné části by si 
měli lidé při návštěvě všimnout? 
Při návrhu stavby jsme sledovali především 
jednoduchost a  funkčnost provozu a  také 
logické propojení všech prostorů areálu. Ne-
chtěli jsme vymýšlet nějaké úžasné detaily, 
za zmínku ale stojí například motiv dona 
Boska ve vstupní hale, motiv světce můžete 
najít také ještě na výmalbě schodišťového 
prostoru do horních podlaží.

Co bylo na celé stavbě nejtěžší? Finan-
ce, komunikace se stavebními firmami 
nebo něco jiného?
Stavba probíhala obvyklým způsobem, na 
který jsem zvyklý. Problémy byly, vše se 
v klidu zvládlo. Jen se ale posunul termín do-
končení stavby, což není v dnešní době nic 
neobvyklého. Kolaudace nakonec proběhla 
v době první covidové vlny na jaře 2020. Co 
se týče financí, je to otázka spíše na někoho 
jiného.

Na projektu jsi spolupracoval se svojí 
dcerou – jak se mění pohled na archi-
tekturu u mladé generace?
Myslím si, že v našem případě spolupráce ar-
chitektů otce a dcery se jednalo vždy o kon-
struktivní spolupráci už od architektonické 
studie. V závěru jsme si trochu rozdělili pole 
působnosti. Kateřina řešila druhy materiálů, 
detaily, zařizovací předměty a celkový inte-

riérový design. Já pak to ostatní. Konzultace 
probíhaly až do posledního okamžiku reali-
zace.

Jaké jsou dnes trendy v architektuře, je 
v  popředí účelovost nebo úsporné ře-
šení, nebo naopak kvalita za jakoukoli 
cenu?
Při návrhu i vlastní realizaci jsme vždy sle-
dovali jednoduchost a funkčnost. Investiční 
náklady samozřejmě také, jednalo se přece 
o  peníze farníků a  salesiánské komunity. 
Uvedené aspekty je potřeba také vzájemně 
skloubit s ohledem na životnost a provozní 
náklady.

S jakou časovou perspektivou se podob-
né rekonstrukce dělají – aby to sloužilo 
svému účelu na příštích 15–20 let, nebo 
ještě delší dobu?
V  oblasti estetiky a  interiérového designu 
se bavíme řádově o 20 letech. To závisí ob-
vykle na názoru uživatelů a jejich finančních 
možnostech. Co se týká stavby a statiky ob-
jektu, ty musí vyhovovat po celou dobu její 
životnosti. Vždy to ale závisí na kvalitě po-
užitých materiálů, na konstrukčních postu-
pech a údržbě. Zde se bavíme řádově o 100 
letech a více.

Kamila Schusterová 
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DĚTEM

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

10.

1. Svatý Josef pracoval jako?
2. Kdo zabil Goliáše?
3. Jméno maminky Ježíše.
4. Apoštol který 3krát zapřel Ježíše.
5. Země, do které musela Svatá rodina utéct před Herodesem.
6. Nejmladší z apoštolů.
7. Svátky smrti a zmrtvýchvstání Ježíše.
8. Jak se Josefovi zjevil anděl, který ho varoval před Herodesem?
9. Svátost, kterou se stáváme Božími dětmi. 
10. Velekněz, který soudil Ježíše.

Tajenka: Kterého světce si připomínáme tento rok? _ _ _ _ _  _ _ _ _ _

Stránku dětem připravili bratři Redlichovi.

BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍ

Pravidelné bohoslužby
Bohoslužby zůstávají podle pravidelného pořadu s tím, že jsou přidány nedělní boho-
služby ve 12.00 a 16.00.  Na nedělní bohoslužby je třeba se zapsat přes webové strán-
ky farnosti. Pouze ti, kteří nemají přístup k internetu, mohou se zapsat v kostele. 
Rezervace na následující neděli začíná předcházející neděli ve 14 h. 
Děkujeme Lukáši Gregorovi za vytvoření rezervačního systému.
Neděle - eucharistická bohoslužba
7.30, 9.00, 10.30, 18.30 v době koronaviru navíc ve 12.00 a 16.00. Všechny s nutností rezervace.
16.30 v Dolních Chabrech
Středy - 17.00, eucharistická bohoslužba pro děti
Po - So - 6.15 - ranní chvály, 6.30, 18.30 - eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež) 
Ponechali jsme možnost přijmout Eucharistii i mimo mši v neděli 11.15 – 12.00 a 17.45 – 18.00 hodin. 
Toto je stav platný v době uzávěrky Kobylístku. O změnách budete informování na webu a v ohláškách.

Příležitost ke svátosti smíření

Ve všední dny večer se zpovídá vždy půl hodiny před mší svatou (18.00–18.25).
V neděli dopoledne se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší, a je-li třeba, i v jejím 
průběhu. V neděli večer se zpovídá jen před mší svatou od 17.45 (17.45–18.25).

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:
Pondělí 6.30 František Blaha 
 18.30 Petr Košák 
Úterý 6.30 František Blaha / Vojtěch Sivek 
 18.30 pro mládež – Václav Jiráček / Petr Boštík / Jaroslav Fogl / Jan Fojtů 
Středa 6.30 Milan Mihulec 
 17.00  pro děti – František Blaha / Pavel Šimůnek (zpovídá M. Mihulec)
 18.30 Jan Vývoda 
Čtvrtek 6.30 Pavel Šimůnek 
 18.30 Josef Trochta (po mši je adorace)
Pátek 6.30 Petr Košák 
 18.30 František Blaha  
Sobota 6.30 Josef Trochta / Pavel ŠImůnek 
 18.30 Milan Mihulec (mše svatá s nedělními texty)
Neděle    7.30, 9.00, 10.30, 12:00, 16.00, 18.30      celebranti se nepravidelně střídají

Vydává: Farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, 
Kobyliské náměstí 1, 182 00 Praha 8, 

  farnost.kobylisy@sdb.cz 
Redakce:  D. Jaklová, F. Blaha, T. Redlich 
DTP:  Boo
Tisk:  TLAMA design

Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 30. května 2021.
Uzávěrka: středa 19. května 2021 ve 12.00.
Vyšel: 2. května 2021

Výrobní cena jednoho kusu cca 12,- Kč
Příspěvky posílejte na kobylistek@sdb.cz 
nebo do sakristie. 
Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky 
nejsou stylisticky upravovány. Názory autorů 
nemusí být shodné s názory redakce.

Číslo účtu farnosti: 205391359/0800
Tel.: 283 029 141, 283 029 165
www.terezicka.cz



FARNÍ AKTIVITY

každé úterý 17.30–18.30 Spolčo +- 14: sdílet-prožívat-tvořit, on-line

sudé týdny PO  19.15  Hovory o Starém zákoně, J. Schrötter, on-line

každý čtvrtek  19.00–19.30  Eucharistická adorace, kostel

1. pá v měsíci  17.00  Adorace, příležitost ke svátosti smíření

2. pá v měsíci  19.00–20.00  Rozjímání nedělních textů Písma

soboty večer  18.30  Mše svatá s texty z následující neděle

    Oživení farní knihovny, půjčování přes web, terezicka.cz/knihovna/

    Jarní virtuální farní bazárek,  www.bazarek.jednoduse.cz

    Oratoř čte!, https://strediskokobylisy.cz/aktuality/orator-cte

    Náš nejlepší ples, foto hlasování: zkusebna-kobylisy.cz/hlasovani

po večerní mši   Májové pobožnosti, píseň a modlitba k Panně Marii a sv. Josefovi

každou středu 16.55 Májová pobožnost na mši svaté pro děti u sochy Panny Marie

každou středu 17.40-18.15 Příprava dětí s rodiči na 1. svaté přijímání, kostel

každý čtvrtek 19.30–21.00 Setkávání nad nedělním evangeliem (online), farní web, akce

od 3. po  Pro zájemce obnovení výuky náboženství ve farních prostorách

4.  út 19.30 Velký Úterek, Sebepoznání, Monika Kašparová, facebook 

9.  ne  Sbírka pro Adopci na dálku, pokladnička v kostele

    Den matek

10.  po 19.20  Večer chval se skupinou Kairos, kostel

14.-22. pá 19.05 Novéna k Duchu svatému, kostel a farní web

18.  út 18.30 Modlitební Úterek po večerní mši svaté

22.  so  Den Salesiánského centra, bude upřesněno zda ano či ne a jak

22.  so 19.30 Svatodušní vigilie, kostel

23.  ne odpoledne Sliby salesiánů spolupracovníků, kostel

28.  pá Noc kostelů, bude upřesněno zda ano či ne a jak  

29.  so  Svátost smíření před 1. svatým přijímáním, kostel

30. ne 10.30 Slavnost 1. svatého přijímání dětí, kostel

Farní aktivity proběhnou pouze tehdy, pokud to 
dovolí aktuálně stanovená epidemická opatření. !
Celoroční aktivity

květen


